
 

 

Assemblea VeC 
26-10-2015 a les 20 h a l’Escorxador 
24 assistents 

A les 20 h comença l’assemblea i es tracten els següents punts de l’ordre del dia:  

1. Aprovació de l’acta de l’assemblea del 15-10-2015:  

S’aprova. 

2. Temes del Ple Municipal del dia 27 d’octubre:  

2.a Ordenança d’establiments: s’explica que és una ordenança que s’havia 
aprovat inicialment al març i ha estat en període d’al·legacions. La idea és que 
l’ordenança intenti resoldre les deficiències detectades pel que fa a centres de 
culte religiós, locals de prostitució i clubs cannàbics. L’oposició ha presentat 
al·legacions sobre aquests últims establiments. 

Quan es va aprovar al març l’oposició s’hi va abstenir perquè es considerava que 
calia debatre i fer participar els establiments. S’acorda que en el ple d’octubre els 
regidors de VeC també s’abstindran. Es recorda que si sorgeix debat al ple, cal 
deixar clar que els clubs són per consum propi, no per vendre, i que no poden 
causar molèsties als veïns. 

2.b Modificació del pressupost municipal: sorprèn una modificació tan gran del 
pressupost. Entre d’altres, es proposa destinar 346.000 euros del superàvit a 
l’urbanització de l’entorn de la via. S’acorda votar en contra, no podem acceptar 
aportació econòmica a pedaços a la via, primer cal discutir i consensuar un 
projecte global. Hem d’expressar absolut desacord, perquè s’està vulnerant el 
procés participatiu del 2007. 

Es proposa abans d’acabar l’any fer una sessió de debat obert a la ciutadania 
sobre la qüestió de la via. 

2.c Modificació pressupost Consorci TDT Penedès: S’explica que es fa una 
aportació de 8.500 euros per liquidació d’impostos. El consorci havia fet un altre 
càlcul. 

2.d Ordenances fiscals i preus públics 2016: es comenten les modificacions de 
les ordenances que ha proposat el govern. Votarem en contra, perquè s’han lliurat 
molt justes de temps i sense l'oportunitat de presentar propostes alternatives, ni 
negociar.  
 
Trobem a faltar una memòria econòmica que expliqui com afecten les variacions 
proposades i que permeti identificar a qui beneficien. En general, les modificacions 
redueixen impostos a les empreses, i els mantenen o els augmenten per als veïns 
(sobretot en les taxes referides a educació). Proposem modificacions que 
garanteixin que les millores impositives serveixin per crear ocupació i per avançar 
en la tarifació social de determinats serveis, con l'Escola Municipal de Música o el 
Complex Aquàtic, que garantissin una major equitat impositiva. 



 
2.e Tarifes aigua i clavegueram 2016: es considera que si hi ha d’haver algun 
descompte en algun tram, millor que sigui en el primer que en el segon. D’altra 
banda, defensem com a principi que qui fa l’esforç de consumir menys, pagui 
menys, i qui consumeixi més, pagui més. Es pregunta si encara està penalitzat per 
l’ordenança de civisme anar a buscar aigua de la font. Caldria revisar aquesta 
ordenança, que és molt llarga i no es fa complir. També s’apunta que hauríem de 
tenir en compte reclamar recollida d’aigües pluvials, almenys en els edificis públics. 
Es pregunta si en les tarifes de l’aigua es té en compte la pobresa energètica. 
S’explica que amb un informe de serveis socials no es talla l’aigua. 

2.f Abonament part paga extra personal mu nicipal: d’acord.  

2.g Plantilla i llocs de treball policia: d’acord. 

2.h Moció aniversari mort Lluís Companys: hem demanat a ERC encapçalar-la 
amb ells. Se’ls ha proposat centrar-la en el territori i demanar l’anul·lació dels 
judicis sumaríssims de totes les persones de Vilafranca i la comarca que en van 
patir. 

2.i Moció banc d’ADN desapareguts Guerra Civil: hem demanat a ERC 
encapçalar-la amb ells. Se’ls ha proposat esmentar en la moció el projecte Tots els 
noms de l’IEP, que l’ajuntament i col·labori i que s’impliqui també la Generalitat. 

2.j Moció cura i civisme amb els animals: l’hem presentat als altres grups 
municipals i de moment no s’hi han pronunciat. Es suggereix que és important que 
en fem seguiment. Com estarà d’aquí a 6 mesos? 

2.k S’han entrat dues mocions d’urgència, una a proposta de l’ACAPS de suport 
als camps de refugiats sahrauís inundats (l’encapçalem) i una que estan preparant 
CiU-ERC sobre el procés de sobirania. 

Es comenta que cal fer nota de premsa després de cada ple, sistemàticament. 
Sobre les preguntes d’educació, insistirem al ple.  

3. Creació de grups de treball:  

Es proposa que hi hagi un representant responsable de cada grup temàtic. Cal 
acabar de formar els grups de coordinació i ajuntament, tot i que es recorda que 
tots els grups i reunions són oberts.  

És urgent crear es grups de treball dels temes que ja hi ha oberts: Consell de 
convivència (s’hi apunten el Toni Peñafiel, l’Agustí Villaroya i el Jean-Pierre 
Palacios) i modificació del POUM. Sobre aquest darrer, també es proposa que 
s’obri el debat públicament. 

Es proposa que les reunions dels grups de treball s’informin al grup de 
Comunicació perquè les publiqui al calendari de la web. 

Es recorda que el dissabte 7 de novembre hi haurà sessió de formació sobre 
funcionament municipal.  

A la propera assemblea es tractarà sobre comprometre’ns o no de cara al 20D. 

Es dóna per acabada la reunió a les 22 h. 


